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Návrh na uznesenie Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto 

 

 
 

 

 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto 

 

 

berie na vedomie 

 

 

informáciu o činnosti starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto od IV. zasadnutia Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 27.06.2019, 

v  predloženom znení. 
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Informácia o činnosti starostu mestskej časti Košice-Staré Mesto od IV. zasadnutia 

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto,  

ktoré sa konalo dňa 27.06.2019 

 

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci, 

 

od júnového zasadnutia Miestneho zastupiteľstva MČ Staré Mesto som sa s výnimkou 

dovolenky, intenzívne venoval jednej z mojich prioritných tém volebného programu – čistote 

mestskej časti.  

 

V oblasti verejného poriadku (chodníky, zeleň) vyvíjame neustály tlak na Správu 

mestskej zelene a spoločnosť Kosit, aby odpadky okamžite po plošnom kosení zbierali a 

odvážali. Sme v operatívnom kontakte so zodpovednými pracovníkmi v oboch spoločnostiach. 

Každý týždeň mávam kontrolné dni po centrálnej pamiatkovej zóne, kde je problémom odpad 

z reštaurácií, ktorý aj mimo určených hodín odvozu podnikatelia vynášajú ku košom a 

znečisťujú aj dlažbu. Rokoval som aj s Mestskou políciou, aby tzv. enviromentálne hliadky 

venovali väčší dôraz na zabezpečenie čistoty a odhaľovali pôvodcov odpadu nielen na Hlavnej 

ulici, ale aj v lokalite Rotundy na Zbrojničnej, či na Poštovej pri bývalej Aide, kde pravidelne 

vznikajú skládky. Každý deň naši pracovníci spolu s VPP odstraňujú odpad v rôznych častiach 

mestskej časti. 

 

V oblasti kontajnerovísk, na ktoré sa občania najčastejšie sťažujú, zdarne napredujeme, 

aby sme do konca tohto roka vybudovali z nášho rozpočtu polopodzemné kontajnerovisko vo 

dvore na Kuzmányho 5 podľa vzoru pilotného projektu na Braniskovej pri Pravoslávnom 

chráme. 

 

Problémové kontajnerovisko v lokalite ulice Belanská v krátkom čase oplotíme, aby sa 

dalo uzamykať. Estetizáciou prejde aj kontajnerovisko na Magurskej 1 pri OC Fresh, ktoré je 

vstupnou bránou na sídlisko Kuzmányho. Vo vlastnej réžii ho v priebehu dvoch týždňov  

zrekonštruujeme, namaľujeme, zastrešíme a uzamkneme. Nie sú nám ľahostajné ani ďalšie 

lokality, estetizáciou a aspoň spevnením podložia, aby nestáli na blate a tráve, prejdú aj 

kontajneroviská na L. Novomeského pri Jazze, Kpt. Nálepku, Slovenskej jednoty a 

Komenského 27.  

 

Kontajnerovisko na Škultétyho ulici, ktoré vybudovalo Mesto Košice, sme pred prijatím 

do správy žiadali kompletne opraviť v záručnej lehote, nakoľko bolo poškodené pletivo i 

zámok, ale aj zle vyspádované podložie. 

 

Náš tím hospodárskej správy od júla odpratal z územia mestskej časti vyše tony 

betónových sutín, postupne odstraňujeme staré a hrdzavé kovové prašiaky, tyče a koše pre psov, 

ktoré zostali na uliciach aj potom, čo sa namontovali nové žlté. Žlté koše prechádzajú 

refreshom, maľujeme ich a opravujeme pánty, aby boli funkčné a uzatvárateľné. Od môjho 

nástupu do funkcie sme dostali prostredníctvom portálu www.odkazprestarostu 51 podnetov od 

občanov, z toho väčšina je už vyriešených.  

 

Spolu s prednostom som absolvoval pracovné stretnutie s pracovníkmi majetkového 

oddelenia Železníc SR, na ktorom sme odkryli vyše 15 rokov nedoriešený problém 

nevyjasnených vlastníckych vzťahov pod chodníkmi a múrikmi v našej mestskej časti, čo 

sťažuje ich údržbu a opravy. Dozvedeli sme sa, že Železnice SR majú záujem o vzájomné 
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vysporiadanie pozemkov, čakajú na aktivitu Mesta Košice, aby vytipovalo náhradné pozemky, 

ktoré by si takto mohli zameniť. Ako mestský poslanec a člen komisie hospodárenia s majetkom 

túto tému otvorím na jej zasadnutí, aby sa konštruktívne postupovalo s jasným určením úloh a 

termínov. 

 

S poľutovaním musím konštatovať, že rozhodnutie Miestneho zastupiteľstva MČ Staré 

Mesto, ktoré jednohlasne rozhodlo o použití dotácie z mesta vo výške 105 tisíc eur, nebolo 

primátorom Mesta Košice Jaroslavom Poláčekom akceptované (mal iný názor na využitie 

financií) a dostali sme napokon iba 18 tisíc (kapitálové výdavky) na vybudovanie crossfitového 

ihriska a 17 tisíc na bežné výdavky (opravu chodníkov a úpravu ihrísk, nákup košov a lavičiek). 

Chcem veriť, že z budúcoročného rozpočtu mesta sa MČ Staré Mesto ujde o toľko financií viac, 

aby sa vykompenzovala nespravodlivosť v porovnaní s inými mestskými časťami. 

 

Podľa § 13 ods. 4 písm. d) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov vám predkladám informáciu o zmene organizačného poriadku. K zmene 

došlo s účinnosťou od 1.9.2019 z dôvodu potreby zefektívnenia plnenia úloh Miestneho úradu 

MČ KE-Staré Mesto. Organizačný poriadok je zverejnený na stránke www.kosice-city.sk . 

 

V súvislosti so zanedbaným a neestetickým plotom okolo Pravoslávneho chrámu som 

na komisii hospodárenia s majetkom mesta pri mestskom zastupiteľstve docielil prijatie 

uznesenia, aby námestníčka primátora jednala so zástupcami Pravoslávnej cirkvi v Košiciach a 

dohodla odstránenie plota. Keďže k stretnutiu opakovane nedošlo (zástupca pravoslávnej cirkvi 

sa pravidelne ospravedlní hodinu pred začiatkom), som rozhodnutý podniknúť ďalšie kroky a 

navrhnúť ako mestský poslanec okamžité vypovedanie nevýhodnej zmluvy.  

 

Na miestnom úrade sa uskutočnilo rokovanie so zástupcami developera, ktorý v lokalite 

pri Čížiku pripravuje výstavbu Rezidencie Albelli (300 bytov). Podarilo sa nám dosiahnuť 

aspoň ústny prísľub, že ako príspevok do rozvoja lokality opraví Stromovú ulicu (asfalt a 

parkovacie miesta). Keďže stavebný úrad je v rukách Mesta Košice, vytýčiť podmienky pre 

výstavbu je v rukách ÚHA a oddelenia výstavby. 

 

Absolvoval som pracovné stretnutie so zástupcami domovej samosprávy v hviezdici na 

ulici ČSA 12,14, 16, ktorí sa roky boria s nevyjasnenými majetkovými vzťahmi, keď pozemky 

pod vežiakmi patria im, ale priľahlé pozemky a chodníky Stavebnému bytovému družstvu I. 

Zástupkyňa SBD uviedla, že nemajú záujem predmetné pozemky vlastniť ani sa o nich starať 

a investovať do zelene, či opravy chodníkov. Bude nutné vyvolať jednanie s Mestom Košice. Z 

úrovne štatutára MČ Staré Mesto sme dohodli s občanmi, že usporiadame brigádu, ak sa zapoja 

aj oni a prispejeme aspoň na farby na zábradlia a prácou našich VPP pracovníkov. Dohodli sme 

sa aj s vedením gymnázia, že na piatok 20. septembra žiaci tretieho ročníka prídu v rámci 

dobrovoľníctva a vyčistia zeleň v okolí, aby sme aspoň takto pomohli našim občanom, nakoľko 

komplexné riešenie odhadujem na dlhší časový horizont. 

 

Veľmi sa teším, že a nám podarilo uspieť a získať dotáciu 36 tisíc 461 na kamerový 

systém, ktorý na uliciach Löfflerova, Thurzova a Jiskrova pomôže prepojením na pult ochrany 

Mestskej polície eliminovať kriminalitu a prostitúciu v tejto lokalite. Schválený je aj projekt 

revitalizácie detského ihriska na Námestí L. Novomeského (8 000 eur) a projekt na nákup 

športovej výbavy (3500 eur). Tretí športovo-oddychový projekt na vybudovanie fit parku a 

work out na námestí Park Angelinum (21 680 eur) je podaný, odporúčaný, ale na konečný 

verdikt ešte len čakáme.  

 

http://www.kosice-city.sk/
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Teší ma aj skutočnosť, že sme urobili potrebné legislatívne kroky, aby sa socha majstra 

Jakobyho na Alžbetinej ulici dostala aj oficiálne do majetku MČ Staré Mesto, ktorá v minulosti 

na jej odliatie prispela sumou 350 tisíc korún. Zaoberali sme sa tým preto, že bola poškodená 

motoristom a musela byť opravená v zlievarenskej dielni v sume 1500 eur. Tie si teraz budeme 

nárokovať zo zákonnej poistky vodiča, ktorého rieši polícia. 

 

Na prelome septembra a októbra odštartuje projekt garantovanej energetickej služby 

(GES) na Mestskej krytej plavárni. Posledný kontrolný deň bol dňa 10.09.2019. Na ňom bolo 

konštatované, že všetky inštalované zariadenia prešli skúšobnou prevádzkou a sú plne funkčné. 

Jednalo sa o LED osvetlenie bazénovej haly, bazénové filtračné čerpadlo s veľkokapacitnou 

pieskovou filtráciou, meranie a reguláciu výmenníkovej stanice tepla s diaľkovým dohľadom. 

Úspora vzniká na menšom odbere elektrickej energie a tepla, pričom podmienky pre 

návštevníkov sú zachované alebo lepšie. Momentálne sa ešte finišuje na dokončení riadiaceho 

systému Mervis, ktorý slúži na ovládanie osvetlenia a výmenníkovej stanice tepla 

prostredníctvom počítača alebo mobilného telefónu, diaľkovo aj lokálne.  Benefity z týchto 

zariadení návštevníci ocenia ihneď. Nová veľkokapacitná filtrácia s recirkulačným čerpadlom 

ovládaná frekvenčným meničom zabezpečuje kryštálovo čistú vodu bez vzniku havarijných 

vzťahov, meranie a regulácia vo výmenníkovej stanici zabezpečuje komfort v podobe stálej 

teploty v celom objekte krytej plavárne, rovnako aj teplotu bazénovej a úžitkovej vody.  

 

Aj v oblasti kultúry sme sa v rámci našich skromných finančných možností snažili 

priniesť občanom rôznorodú zmes umenia a atrakcii v rámci Staromestského kultúrneho leta, 

ktoré sa prvýkrát konalo na Dominikánskom námestí. Rekordnú účasť prihlásených sme 

zaznamenali aj v súťaži Spev bez hraníc, ktorej vyvrcholenie – Galakoncert víťazov sa 

premiérovo konal na pódiu pri Dolnej bráne na Hlavnej ulici. 

 

S vedením mesta Košice sa mi podarilo ešte pred prázdninami dohodnúť účelovú 

dotáciu vo výške 5 tisíc eur na športové podujatia organizované MČ Staré mesto a to Plávajú 

celé Košice a Beh o pohár starostu, ktorá nám bude poskytnutá do konca novembra 2019. 

Zároveň v týchto dňoch zasielame na Úrad KSK v zmysle príslušného VZN KSK o podpore 

kultúrnych, spoločenských a športových akcií v rámci kraja, kde veríme, že budeme podporení 

v objeme 2 až 3 tisíc eur. 

 

Na pracovnom stretnutí s predstaviteľmi ROVÁS o. z. sme hľadali možnosti, ako 

nastaviť spoluprácu, aby bola obojstranne výhodná a nemuseli sme každoročne konštatovať, že 

nemáme uhradený už aj tak nízko nastavený nájom. K tejto téme sa samozrejme vrátime po 

vykonaní kontroly kontrolórom. 

 

Zaviedol som stretávanie sa s občanmi v Múzeu Vojtecha Löfflera, kde môžu prísť a 

porozprávať sa so starostom o problémoch, ktoré ich trápia. 

 

V ústrety vychádzame aj našim seniorom, ktorých podporujeme v ich aktivitách. 

Vydareným podujatím bol Juniáles s gulášom, Slávnosť pri príležitosti 25. výročia spojenia 

troch klubov dôchodcov, či pravidelné slávnosti pre jubilantov, v ktorých budeme aj naďalej 

pokračovať. 

 

 

 

 

 


